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Venster 1 – Bestuur en dienstverlening 
 

 

Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

1 Zelfstandigheid is ons uitgangspunt. We evalueren het besluit over de 

bestuurlijke toekomst volgens afspraak en integraal. Aansluitend op de 

planning- en control cyclus meten we halfjaarlijks de ontwikkelingen om zo 

nodig bij te sturen. 

B Het initiatief voor evaluatie ligt bij de werkgroep Bestuurlijke Toekomst. Door de 

audit-commissie is besloten om vanaf 2024 één keer per jaar een Bestuursrapportage 

op stellen. Dat is gebeurd en de Berap is behandeld tijdens de raadsvergadering van 

29 augustus jl. 

2 Om onze zelfstandigheid toekomst-bestendig te houden blijven we investeren in 

een robuuste en wendbare organisatie. 

 

B De implementatie van het nieuwe organisatiemodel is afgerond. Ook de 

implementatie van het nieuwe functiewaarderingssysteem Baarda is afgerond. Er 

wordt hard gewerkt aan het invullen van vacatures en het vervangen van externe 

inhuurkrachten. Het is de komende periode vooral zaak om kritische processen te 

implementeren/verbeteren/versterken om de kwaliteit van de dienstverlening verder 

te versterken. 

3 We verbeteren onze dienstverlening met een goede balans tussen persoonlijke 

aandacht en de doelgerichtheid van automatisering. 

 

A Er is een aanmeldzuil geïnstalleerd waardoor inwoners beter en sneller kunnen 

worden geholpen. Op dit moment wordt gewerkt aan het vormgeven van een 

kanalenstrategie en een nieuwe visie op communicatie en dienstverlening. 

4 We stellen een participatiebeleid op. 

 

A Dit is afgerond in december 2022. Het betreft een minimale variant die nodig was bij 

de introductie van de omgevingswet. Een uitgebreidere versie wordt nog opgepakt en 

is gepland voor 2025. 

5 Het uitdaagrecht krijgt een plek in het participatiebeleid. B Dit krijgt een plek in de uitgebreidere versie van het participatiebeleid (zie 5). 

6 Participatie is een wezenlijk onderdeel van het opstellen van beleidsplannen. 

We maken steeds duidelijk welke keuzes we hierin maken. 

D Participatie is steeds onderdeel bij het opstellen van beleidsplannen, maar wordt nog 

per situatie vastgesteld. 

7 We zijn een actieve partner in de regio, die bijdraagt aan gemeenschappelijke 

doelen en de vruchten van de samenwerking plukt. 

A Het college participeert actief in en draagt daarmee bij aan verschillende regionale 

verbanden. Gezamenlijk worden daarbij resultaten bereikt die ook voor Loon op Zand 

toegevoegde waarde hebben. 

8 We blijven strijden tegen ondermijnende criminaliteit en zoeken hiervoor 

continu naar passende instrumenten. 

 

A Sinds 2023 hebben we een bestuurlijk interventieteam in het district waarmee we al 

verschillende succesvolle acties hebben gehad. Op deze manier borgen we dat we 

gemeentegrens-overstijgend ondermijnende criminaliteit aanpakken. Criminelen 

houden zich niet aan onze gemeentegrenzen dus door samen te werken staan we 

sterker. Op het gebied van mensenhandel zijn we druk met het uitvoeren van het 

regionale actieprogramma en lopen we als district goed op schema. 

9 Jeugdproblematiek en weerbaarheid krijgen een belangrijke plaats in het 

veiligheidsbeleid. We streven hierbij naar een goede samenwerking met alle 

betrokken partijen én vooral de jongeren zelf. 

A Introductie zevenstappenmodel is succesvol afgerond. Problematieken en daarbij 

horende overlast zijn geminimaliseerd. Het gros van geprioriteerde jongeren zijn van 

de lijst afgehaald gezien hun gedrag sterk is veranderd.   
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Venster 2 - Gemeenschappen 
 

 

 Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

1 Intensievere samenwerking met inwoners, verenigingen en organisaties om onze 

gemeenschappen te versterken. 

 

B We hebben doorlopend aandacht voor een intensieve samenwerking met inwoners, 

verenigingen en organisaties om onze gemeenschappen te versterkten. Mooi 

voorbeeld zijn de thema-avonden met betrekking tot de opgave Sterke 

Gemeenschappen eerder dit jaar. Het is geen punt dat ‘afgerond’ wordt, maar het 

heeft en houdt onze aandacht. 

2 Sporten is goed voor de fysieke en sociale gezondheid. Daarom willen we meer 

kinderen aan het sporten krijgen. 

B Programma’s als positief coachen, Jongeren op gezond gewicht, sjors sportief en 
creatief zijn gestart.  

3 We gunnen mantelzorgers even vrijaf. Daarom organiseren we naast mantel-

zorgondersteuning vervangende zorg voor mantelzorgers. 

 

B Het aanbod is vergroot door realisatie van Steunpunt Mantelzorg Loon op Zand, 

inloopmomenten, lotgenotengroepen, groepstafels, activiteiten, informatie, 

communicatie, speciale pagina op www.loonopzandvoorelkaar.nl en test en 

aanbod ondersteuning/ respijtzorg via loonopzand.mantelzorgtest.nl. 
Door deze inzet kunnen we mantelzorgers vinden, verbinden en verlichten. 

4 Met de menselijke maat als uitgangspunt leveren we maatwerk bij zorg en 

ondersteuning. 

 

B Op beleidsniveau is het gedachtengoed van positieve gezondheid geïntroduceerd. Er 

staan verschillende inspiratiesessies gepland voor de gehele uitvoeringslaag. We 

zetten meer dan voorheen in op normaliseren en inwoners in hun eigen kracht 

zetten. Niet langdurig overnemen, maar inzetten op het geven van handvaten om 

duurzaam op eigen kracht met situaties in het leven om te gaan. Ook is de 

samenwerking met het wijkteam verstevigd, wat maakt dat inwoners minder vaak 

hun volledige verhaal hoeven te vertellen, ondersteuning sneller opgestart wordt en 

er beter op- en afgeschaald kan worden.  

5 We realiseren een groter vrij toegankelijk hulpaanbod. Hiermee pakken we 

problemen snel aan en voorkomen we de inzet van specialistische zorg. 

B Dit is onderdeel van de opgaves sterke gemeenschappen en toegang welke we zijn 

gestart.  

6 Door regelingen beter bekend te maken voorkomen we betalingsachterstanden 

en schulden. 

 

B Onze werkwijze is om in te zetten op preventie en het vroeg signaleren van 

betalingsachterstanden en schulden. Daar hoort bij dat we regelingen goed bekend 

maken. Dit heeft continue onze aandacht en is daarmee geen punt dat afgerond zal 

worden. 

7 We ontwikkelen de monitoring in het sociaal domein door, met nadruk op de 

verhalen achter de cijfers. 

 

B Er is in 2024 een nieuwe monitor Sociaal Domein opgeleverd. Daarnaast is het ook in 

het kader van de beheersmaatregelen belangrijk om cijfers en ontwikkelingen goed 

te monitoren. Een speciaal hiervoor opgerichte raadswerkgroep heeft hier aandacht 

voor. 

8 We evalueren het accommodatiebeleid. De functies van de accommodaties staan 

hierbij centraal. We stimuleren dat vraag en aanbod van ruimtes en activiteiten 

beter in balans komen. 

B Het accommodatiebeleid IMA uit 2018 is geëvalueerd. Hieruit volgde een startnotitie 

op basis waarvan er een nieuw accommodatiebeleid wordt opgesteld, waarbij onder 

http://www.loonopzandvoorelkaar.nl/
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 Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

meer expliciet aandacht uitgaat naar effectief omgaan met vraag en aanbod van 

ruimtes en activiteiten.  

9 We ontwikkelen een visie op cultuur. Op basis hiervan maken we cultuurbeleid. 

 

B De startnotie Cultuur is gereed. Voor het cultuurbeleid zijn er participatiesessies. Het 

vaststellen van het cultuurbeleid wordt voorzien voor december ‘24. 
10 We stimuleren sport- en cultuurbeoefening door goed onderhouden en 

voldoende accommodaties te bieden. 

A Er zijn nieuwe MJOP’s met de buitensportverenigingen afgesloten en dit is meerjarig 
in de begroting geborgd.  

11 De nieuwe Wetering wordt geopend. 

 

C Het Project Dorpshuis Loon op Zand is in volle gang. De raad heeft krediet vastgesteld 

en de puntjes worden op de i gezet voor de aanbesteding. De sloop is bezig. Opening 

wordt verwacht Q3 2026.  

12 We staan voor toekomstbestendig primair onderwijs in alle kernen en voortgezet 

onderwijs in onze gemeente. Daar hoort voor alle scholen goede huisvesting bij. 

Voor ‘De Vaert’ en het ‘Van Haestrechtcollege’ ligt hier nog een opgave. 
 

C We hebben onderzocht of er een gecombineerde nieuwbouw van kinderopvang, 

basisonderwijs en middelbaar onderwijs mogelijk was op één locatie. Dit is helaas 

niet zo. We gaan nu aan de slag met de projecten, los van elkaar. Waarbij we 

beginnen met basisschool de Vaert, een voorbereidingskredietaanvraag zit dit najaar 

in de raad. In Q1 2025 volgt de voorbereidingskredietaanvraag voor de middelbare 

school.  

13 We borgen onafhankelijke bezwaar- en beroepsprocedures. 

 

A Sinds 1 januari 2024 hebben wij een onafhankelijke externe commissie 

bezwaarschiften. 

14 Uitgangspunt is dat het consultatiebureau in de kern Loon op Zand behouden 

blijft. 

B De gemeenteraad zal binnenkort geïnformeerd worden hoe de consultatiefunctie 

binnen Loon op Zand wordt gewaarborgd. 

15 We zetten ons in om vluchtelingen en statushouders op te nemen in onze 

samenleving. 

 

A We vangen momenteel vluchtelingen uit Oekraïne op, op 2 locaties, in totaal 140 

personen. De crisisnoodopvang aan de Dodenauweg welke huisvesting biedt aan 150 

asielzoekers is onlangs verlengt. We zoeken, volgens onze taakstelling, passende 

huisvesting voor gekoppelde statushouders.  

16 De huisvesting van arbeidsmigranten is een regionaal, maar zeker ook een lokaal 

vraagstuk. We staan open voor een locatie voor de huisvesting van grotere 

aantallen arbeidsmigranten. Het initiatief hiervoor ligt bij werkgevers. 

? Er is op dit moment geen concrete aanvraag. 
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Venster 3 – Omgeving en economische ontwikkeling 
 

 

 Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

1 In de 1e helft van deze periode presenteert het college een duurzaamheids-

programma met bijbehorend actieplan om samen met alle betrokkenen de 

klimaatdoelen te realiseren. Zo nemen we alle aspecten van duurzaamheid mee. 

B Het duurzaamheidsprogramma is afgerond, het actieprogramma is begin volgend jaar 

klaar. 

2 Om grootschalige opwek van duurzame energie in de regio te realiseren, nemen 

we onder andere deel aan het regionaal Publiek Ontwikkelbedrijf. 

A Conform raadsbesluit van 15 december 2022 is Loon op Zand onderdeel van het 

regionaal Publiek Ontwikkelbedrijf. Dit ontwikkelbedrijf is bezig met de realisatie van 

hubs voortkomend uit het REKS-bod 1.0 (of eventuele nieuwe hubs die in een 

eventuele herijking naar voren komen). 

3 We zamelen afval in volgens het principe ‘de vervuiler betaalt’. Dit betekent dat 

inwoners betalen per lediging van hun restafvalcontainer en/of per kilo. 

A Conform raadsbesluit van 13 oktober 2022, waarin dit zogenaamde ‘DIFTAR’-systeem 

is geïntroduceerd. 

4 Om de dienstverlening aan onze inwoners te verbeteren, onderzoeken we de 

mogelijkheid van flexibele openingstijden van de milieustraat. 

B Dit onderzoek nemen we mee in de begroting voor 2025, die binnenkort aan uw raad 

zal worden aangeboden. 

5 We onderhouden de openbare ruimte voor -en met- onze inwoners op het 

vastgestelde kwaliteitsniveau. We zijn alert op signalen van inwoners en gaan 

met hen in gesprek over de kwaliteitsbeleving. 

A Conform raadsbesluit van 14 december 2023 heeft uw raad besloten over de 

kwaliteitsniveaus van de openbare ruimte. Dit heeft u gedaan middels het vaststellen 

van het Integraal Beheerprogramma Openbare Ruimte 2024-2034. Via Fixi monitoren 

we signalen van inwoners. 

6 We sluiten ons aan bij het Deltaplan biodiversiteitsherstel. B We nemen dit initiatief mee in het actieplan duurzaamheid, waarbij gekeken zal 

worden naar de toevoeging van een eventuele aansluiting bij het Deltaplan 

biodiversiteitsherstel. 

7 We treden actief op bij hotspots met veel ongevallen. We zetten extra in op de 

veiligheid van fietsers en voetgangers. 

B Op dit moment zijn we bezig met een mobiliteitsvisie. We zullen deze hotspots 

meenemen. Naar verwachting ligt deze mobiliteitsvisie in 2025 aan u als 

gemeenteraad voor ter besluitvorming. 

8 We blijven onze streek promoten via het Regionaal Bureau voor Toerisme, 

onder voorwaarde dat dit een blijvende meerwaarde heeft voor ondernemers 

en gemeente. We ontwikkelen heldere indicatoren om hierop te sturen. Samen 

met toeristische ondernemers evalueren we onze deelname in 2024. 

A In oktober 2022 heeft de raad middels een raadsvoorstel een meerjarig besluit 

genomen. Dit is middels een convenant met het RBT en samenwerkende gemeenten 

ten uitvoer gebracht. De evaluatie is op 20 juni 2024 naar uw raad verzonden. 

9 Op basis van de Economische en toeristisch-recreatieve visie 2030 stellen we 

een concreet uitvoeringsplan op. Zowel het opstellen, als het uitvoeren hiervan 

doen we met betrokken partners. 

A In 2022 vastgesteld samen met veel partners, in de begroting incidenteel voor 2023 

en 2024 meegenomen en voor begroting 2025 t/m 2028 is het voorstel om dit 

structureel te maken. 

10 We staan open voor uitbreiding van het aantal verblijfsaccommodaties, onder 

voorwaarde dat nieuwe accommodaties in de omgeving passen. 

 

A Visie Verblijfsaccommodaties in zomer 2022 in Regio Hart van Brabant vastgesteld. 

Daarnaast laatste jaren uitbreidingen voor bijvoorbeeld Marvilla en Europarcs in 

bestemmingsplannen of anderszins mogelijk gemaakt.  

11 Aan het einde van de Roestelbergseweg realiseren we een aantrekkelijkere 

toegangspoort tot Nationaal Park ‘Loonse en Drunense Duinen’. 
B Vergunning door ondernemer is aangevraagd, gelijktijdig gaan we dit punt oppakken. 

Budget hiervoor is in juli 2022 door raad gegeven. 
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 Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

12 Door dialoog tussen de ‘Efteling’ en de omgeving te blijven stimuleren, houden 
we balans tussen de lusten en lasten van het park. 

A Dit blijven we continu doen. Ook de overleggen met de buurt zullen weer worden 

opgestart. 

13 We onderzoeken de mogelijkheden voor verdere uitbreiding van het 

bedrijvenpark in Kaatsheuvel. 

A Eerste verkenning voorjaar 2024 opgeleverd. Mogelijkheden zijn hierbij onderzocht. 

Nu de (politieke) keuze hoe we hier verder mee gaan. 

14 Bij het opstellen en realiseren van de omgevingsvisie is participatie het 

uitgangspunt. 

 

A Met de Omgevings-10-daagse hebben we een flinke omgevingsdialoog gehouden in 

november 2022. Verder hebben we met flink veel partners dit proces verder vorm 

gegeven en heeft de raad in het voorjaar van 2024 de Omgevingsvisie vastgesteld. 

15 Een visie op de vitaliteit van de centra van Kaatsheuvel en Loon op Zand maakt 

onderdeel uit van de omgevingsvisie. 

A Is onderdeel van de Omgevingsvisie. 

16 We geven ruimte voor ondernemen en wonen door bij de invoering van de 

Omgevingswet minder regels te stellen. We kijken vooral naar kansen. 

B In het kader van Omgevingsplannen zijn we aan het kijken hoe we voor onze 

inwoners procedures duidelijker en positief kunnen bezien. 

17 We stellen een versnellingsagenda voor de woningmarkt op om te kijken hoe we 

onze bestaande plannen optimaal kunnen realiseren. En voor welke 

doelgroepen we kunnen bouwen om ook de markt voor bestaande woningen 

open te breken en doorstroom te bevorderen. Vernieuwende en creatieve 

plannen om woningen te realiseren hebben onze steun. Denk hierbij aan 

collectief particulier opdrachtgeverschap, flexwonen en woningsplitsing. 

B De raad heeft met de begroting voor 2024 in november 2023 hiervoor opdracht 

gegeven aan het college. Verwachting is dat in eerste helft 2025 hiervoor de stukken 

naar de raad kunnen worden gebracht. 

 

Verder zijn we bezig met het realiseren van een 60-tal flexwoningen in Kaatsheuvel. 

18 Terwijl we de huidige plannen realiseren, onderzoeken we hoe we op termijn 

kunnen blijven bouwen. De volgorde die we hierbij hanteren is eerst binnen de 

bebouwde kom en daarna op passende plaatsen buiten de bebouwde kom. 

A Met de Omgevingsvisie hebben we hiervoor een bestuurlijke uitspraak gedaan. 

19 Om speculatie te voorkomen, voeren we waar wenselijk en juridisch haalbaar, 

een zelfbewoningsplicht in. 

 

A In december 2022 is de raad geïnformeerd over het rapport van Stec met 

instrumenten die we als gemeente kunnen inzetten. Conclusie is dat het invoeren van 

een zelfbewoningsplicht niet wenselijk is en moeilijk te onderbouwen zal zijn. 

20 Het Witte Kasteel is iconisch voor onze gemeente. Binnen acceptabele financiële 

kaders en op basis van de evaluatie ondersteunen we de exploitatie ervan. 

A De evaluatie is afgerond. Op basis daarvan is besloten de instandhoudingssubsidie 

structureel te maken.  

21 Met een nieuw monumentenbeleid scheppen we duidelijkheid over de manier 

waarop we ons erfgoed behouden. 

B De startnotitie Erfgoedbeleid is gereed. Een extern bureau heeft de opdracht aan de 

hand van de startnotitie het Erfgoedbeleid op te stellen. Dit wordt medio 2025 

verwacht.  
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Venster 0 – Algemene dekkingsmiddelen 
 

 

 Focuspunt Indicatie 

voortgang 

Toelichting 

1 Op basis van een behoudende koers stellen we jaarlijks een gezonde begroting 

op. 

 

B Dit is een continu proces. 

2 Beperkte lasten voor onze inwoners. De onroerendezaakbelasting (ozb) 

indexeren we maximaal met de consumentenprijsindex. 

 

C 

Zie begroting 2025-2028 

3 Er komt een onderzoek naar de verdeling van de toeristische en recreatieve 

heffingen in onze gemeente. Als er mogelijkheden toe zijn, verlagen we de 

toeristenbelasting. 

 

C 

4 We verlagen de hondenbelasting, zodat de kosten en baten overeenkomen. 

 

A 

 




